

Press Release

Parliamentary Assembly Communication Unit

Ref: 938b07

Tel: +33 3 88 41 31 93

Fax :+33 3 90 21 41 34

pace.com@coe.int

internet: www.coe.int/press



47 members

Albania
Andorra
Armenia
Austria
Azerbaijan
Belgium
Bosnia and Herzegovina
Bulgaria
Croatia
Cyprus
Czech Republic
Denmark
Estonia
Finland
France
Georgia
Germany
Greece
Hungary
Iceland
Ireland
Italy
Latvia
Liechtenstein
Lithuania
Luxembourg
Malta
Moldova
Monaco
Montenegro
Netherlands
Norway
Poland
Portugal
Romania
Russia
San Marino
Serbia
Slovakia
Slovenia
Spain
Sweden
Switzerland
"the former Yugoslav Republic of Macedonia"
Turkey
Ukraine
United Kingdom

PACE to observe presidential elections in Georgia

Strasbourg, 21.12.2007 - A 28 member PACE delegation led by Mátyás Eörsi (Hungary, ALDE) will observe the presidential elections on Saturday 5 January 2008 in Georgia alongside observers from the OSCE Parliamentary Assembly, the European Parliament and the OSCE-ODIHR.

Members of the delegation will meet with the candidates running for election, as well as with representatives of the Central Electoral Commission, NGOs and the media, before travelling to different areas of the country to observe the conduct of the ballot on polling day.

A pre-election delegation went to Georgia at the beginning of December and concluded that restoring confidence in democratic elections is the joint responsibility of all political forces. Genuine democratic elections, and public confidence in them, are in the common interest of all political forces, and indeed of the country itself, the delegation said.

The observers will announce their findings at a **press conference on Sunday 6 January** (place and time to be confirmed).

[Statement by the pre-election delegation](#) (7 December 2007)

[Provisional list of the delegation](#)

L'APCE va observer l'élection présidentielle en Géorgie

Strasbourg, 21.12.2007 – Une délégation de l'APCE, composée de 28 membres et dirigée par Mátyás Eörsi (Hongrie, ADLE), observera l'élection présidentielle le dimanche 5 janvier 2008 en Géorgie, en compagnie d'observateurs des Assemblées parlementaires de l'OSCE et de l'OTAN, du Parlement européen et du BIDDH.

Les membres de la délégation rencontreront les différents candidats en lice pour l'élection, ainsi que des représentants de la Commission électorale centrale, d'ONG et des médias, avant de se rendre en divers endroits du pays pour y observer le déroulement du scrutin le jour du vote.

Une délégation préélectorale, qui s'est rendue en Géorgie début décembre, est parvenue à la conclusion qu'il incombe à toutes les forces politiques de restaurer la confiance dans des élections démocratiques. La délégation a déclaré que toutes les forces politiques, et la Géorgie elle-même, ont intérêt à ce que les élections soient véritablement démocratiques et recueillent la confiance populaire.

Les observateurs rendront publiques leurs conclusions lors d'une **conférence de presse lundi 6 janvier** (lieu et heure à confirmer).

[Déclaration de la délégation pré-électorale](#) (7 décembre 2007)

[Liste provisoire des membres de la délégation](#)

The Parliamentary Assembly brings together 318 members from the national parliaments of the 47 member states.

President: René van der Linden (Netherlands, EPP/CD); Secretary General of the Assembly: Mateo Sorinas.

Political Groups: SOC (Socialist Group); EPP/CD (Group of the European People's Party); ALDE (Alliance of Liberals and Democrats for Europe); EDG (European Democratic Group); UEL (Group of the Unified European Left).